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Zápis z 321.  zasedání konaného dne 7. 12. 2021  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři – 

prezenčně 

 

 

 Ing. Chmielová, RNDr. Langer, Dr. Majerová,  RNDr. Sedlář, Ing. Stoklasa, 

Ing. Szarowská, M. Fiala, Ing. Kubalová, T. Stanovský, Ing. Škrabal 

Přítomni senátoři - 

online 

MgA. Durczak, Ing. Kamrádová, Dr. Pilát, Mgr. Radek, Mgr. Vomlela, Mgr. 

Urbanec, Doc. Weiss, A. Babijová, Mgr. Holba, MgA. Zeman 

Omluveni/neomluveni 

senátoři 

PhDr. Kocourková (oml.) 

Hosté Doc. Tuleja,  Ing. Růžičková, prof. Engliš 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ  

1. Projednání programu jednání 

2. Legislativní záležitosti 

a) II. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 

b) Řád výběrového řízení Slezské univerzity v Opavě 

c) Etický kodex Slezské univerzity v Opavě 

d) II.Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností a vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 

souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě 

e) I. Změny Volebního řádu Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, 

Fakulty veřejných politik 

3. Personální záležitosti 

a) Předchozí souhlas se jmenováním člena RVH 

4. Různé 

a) Harmonogram naplánovaného jednání AS SU v Opavě na rok 2022 
 

 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 

Jednání AS SU v Opavě zahájil jeho předseda, přivítal přítomné členy senátu a hosty jednání. Sdělil, 

že v tuto chvíli má AS SU 21 členů, přítomno je 20 členů. Předseda prohlásil jednání za 

usnášeníschopné. Oznámil, že k 31. 12. 2021 ukončí pracovní poměr dr. Langer, tudíž přestane být 

členem AS SU. Také zmínil, že byl zpracován harmonogram jednání AS SU pro rok 2022, který bude 

umístěn na webových stránkách. Sdělil, že všichni obdrželi program jednání a otevřel diskuzi k jeho 
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případnému doplnění či návrhům k jeho změně. Nikdo z přítomných neměl 

připomínky, proto proběhlo hlasování o jeho schválení. 

 

 

 

Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  

321. zasedání AS SU. 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 2)  

a) II. Změna Vnitřního mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor předal slovo paní kvestorce, která mzdový předpis připravovala. 

 

Kvestorka sdělila, že k úpravě mzdového předpisu přistoupili z důvodu postupující implementace HR 

award, kdy bylo nutné zejména u vědeckých funkcí provést změnu, aby pracovní funkce 

korespondovaly s popisy. Byly upraveny popisy akademických a vědeckých pracovníků. Změny byly 

projednány v pracovní skupině HR award. Druhým důvodem bylo, že nebyly měněny mzdové tarify 

již dlouho a mezitím došlo k obrovské progresi v růstu minimální mzdy a s tím i zaručené mzdy. Tím 

jsem se dostávali do velkých potíží s odměňováním. Se součástmi jsme se dohodli a odsouhlasili nové 

tarify a rozpětí s platností od 1. 1. 2022.. U nejnižších pozic  je tarif nastaven nad rámec zaručené 

mzdy. Vše bylo projednáno s odborovou organizací.  

 

Rektor doplnil, že nebylo využito maximálního navýšení tarifů. Na rektorátu bude nárůst činit kolem 

6%. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje I. Změnu Vnitřního 

mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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b) Řád výběrového řízení Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor předal slovo paní kvestorce. 

 

Kvestorka sdělils, že ke změně dochází v návaznosti na standardy HR award, které přesně specifikují, 

kterých pozicí se řád týká a nastavuje spoustu limitů, jak se v které situaci chovat. Proces je nastaven 

transparentně tak, abychom postupovali podobně, jako je tomu ve světě. Bude vypracován pokyn, jak 

mají výběrové komise pracovat. Dokumenty jsou již připraveny a cílem je zajistit transparentní 

výběrový proces pro všechny uchazeče, kteří by se chtěli stát zaměstnanci SU. Všechny vnitřní 

předpisy byly předloženy MŠMT ke kontrole ještě před předložením AS SU, vše bylo posouzeno bez 

připomínek. Jedinou změnou, kterou předložíme dnes je obsazování akademických pracovníků – 

novela zavádí, že i vědečtí pracovníci s úvazkem větším, nž 0,5 podléhají řádu výběrového řízení. 

Tudíž se jedná o změnu: 

• Čl. 2 odst. 5 písm. d)… na základě výběrového řízení … 

• Čl. 3 odst. 2 vyhlášení – obsahuje písm. f) další písmena se přečíslují 

• Přechodná ustanovení - …dne… - datum tam nebude. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Řád výběrového řízení 

Slezské univerzity v Opavě s připomínkami 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

c) Etický kodex Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor předal slovo paní kvestorce. 

 

Kvestorka konstatovala, že reagujeme opět na HR award. Při analýze bylo nalezeno spousta 

detailů, které fungují a dodržují se, ale nebyly dostatečně popsány tak, abychom při 

obhajování standardu byli schopni uspět. Proto byl Etický kodex doplněn o řadu ustanovení, 

která tuto skutečnost napravují a prokazují, že takto my se na univerzitě chováme. 

 

Diskuze: 
M. Fiala konstatoval, že Etický kodex není studentům dostatečně propagován. Jako student se s ním 

setkal poprvé. Bylo by dobré ho studentům zaslat emailem. Dělal malý průzkum mezi studenty a 

nikdo ze studentů neměl tušení o existenci dokumentu. 

 

Kvestorka konstatovala, že jedním bodem HR award je, dát na vědomí všem. Pro HR award budou 

zřizovány speciální stránky, kde budou všechny dokumenty umístěny a budou také přeloženy do 

angličtiny. Doufají, že se dostane takto do povědomí také studentům. 

 

Prof. Engliš konstatoval, že v rámci HR award je plánován tzv. adaptační proces pro nové pracovníky, 

kdy mimo jiné budou seznámeni, že existuje etický kodex, různé manuály pro studenty apod. Bude 

zde také zmínka o možnosti se obrátit se na univerzitního ombudsmana. 
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Rektor doplnil, že toto není problém jen Etického kodexu, ale studenti neznají ani vnitřní předpisy. 

Nechtějí je číst ani studovat podrobněji. Studenti obecně nebo tedy většina se zajímají pouze o Studijní 

a zkušební řád.  

 

Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Etický kodex Slezské 

univerzity v Opavě 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

d) II. Změna Pravidel systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a 

vnitřního hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v 

Opavě 

 

Rektor konstatoval, že jediným důvodem změny je doplnění pozice ombudsmana, což 

vyplývá z HR award. Na doporučení MŠMT bylo doplněno funkční období na 4 roky. 

 

Prorektor Engliš doplnil, že čtyřleté období je doplněno do čl. 14 odst. 4 poslední věta. 
 

Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Pravidel 

systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního hodnocení 

kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě s navrženou 

úpravou 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

e) I. Změny Volebního řádu Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných 

politik 
 

 

Dr. Římovská sdělila, že reagovali na covidovou situace a možnost voleb elektronicky. 

 

Rektor doplnil, že změna spočívá ve změně hlasování a vše je v souladu se zákonem o VŠ. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
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Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje I. Změny volebního řádu 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik 

 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Personální záležitosti 

a) Předchozí souhlas se jmenováním člena Rady pro vnitřní hodnocení 

 

Rektor sdělil, že na posledním zasedání Rady pro vnitřní hodnocení rezignoval na svou pozici člena 

prof. Smítal. Je nutné, aby RVH měla obsazena všechna místa. Prof. Smítal patřil do skupiny, která je 

nominována rektorem. Vzhledem k tomu, že nejvíce studijních programů je předkládáno FPF a 

posuzují je členové, kteří nejsou z této součásti, byl nominován na tuto funkci doc. Kočan 

z Matematického ústavu. Návrh byl předložen Vědecké radě SU, která ho schválila 30 hlasy. 

Prof. Engliš doplnil, že Vědecká rada SU projednala návrh doc. Kočana dle zákona. Je to zástupce pro 

studijní záležitosti, velmi dobře se orientuje v těchto záležitostech a jedná se o spolehlivého člověka. 

Dr. Sedlář konstatoval, že není nutné hlasovat tajně. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas se 

jmenováním doc. RNDr. Zdeňka Kočana, Ph.D. členem RVH 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

20    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Rektor doplnil, že Vědecká rada SU má 32 členů a na svou funkci rezignoval prof. Černohorský, 

nicméně do konce období budou pouze 2 zasedání, počet členů je dostatečný a nový rektor si bude 

volit novou vědeckou radu, tudíž již nebudeme dalšího člena doplňovat. 

 

Prof. Engliš doplnil, že prof. Černohorský rezignoval také na členství ve Vědecké radě Matematického 

ústavu, ale také i v jiných grémiích, nicméně v jeho věku to není nic zvláštního. 

 

Ad 4) Různé 

 

a) 

Ing. Škrabal zahájil diskuzi ohledně voleb jak do studentské, tak do zaměstnanecké komory AS SU. 

Sdělil, že je nutná účast 10%, v druhém kole již není nutná taková účast. Zda-li je to akceptovatelné, 

že ve druhém kole se může zúčastnit třeba jen jeden nebo dva studenti, zda-li by nebylo vhodné určit i 

do druhého kola nějakou procentuální účast. 
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Dr. Langer konstatoval, že i když jsou o volbách studenti informováni, bohužel o ně nemají zájem. 

V případě stnovení % účasti by byl problém vůbec zástupce zvolit. 

 

Dr. Sedlář informoval, že v prvním kole voleb do AS SU za FVP byla účast 1,48%, abychom se 

nedostali do situace, že senát nebude nikdy úplný. 

 

Dr. Radek konstatoval, že i u voleb do AS SU za FPF byla při elektronických volbách účast 1,77%, 

takže se zúčastnilo 27 studentů z celkového počtu 1500. 

 

Dr. Římovská doplnila, že studenti byli informováni a upozorňováni na probíhající volby, nicméně i 

přesto byla účast takto malá. 

 

M. Fiala vznesl dotaz, v čem vidí problém, na OPF byla účast 11%. 

 

Byla vedena diskuze ohledně účasti na volbách do AS SU. 

 

b)  

Dr. Majerová sdělila, že již byla vyjasněna záležitost oznamování studentů, že se chtějí stát 

náhradníkem s univerzitní právničkou a materiál bude předložen na příštím zasedání AS SU 

k projednání. 

 

c) 

Předseda senátu a rektor poděkovali členům AS SU za jejich práci v roce 2021. 

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne dne 11. ledna 2022 od 10 

hodin v Opavě. 

 

 

Zapsala:  Zuzana Moravcová 

 

Viděl:   MgA. Bc. Miroslav Zeman 

  místopředseda za studentskou komoru AS SU 

 

Schválil:    RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

předseda AS SU  
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U S N E S E N Í 

 

z 321. zasedání AS SU  

konaného dne 7. 12. 2021 

 

Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 321. zasedání 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Vnitřního 

mzdového předpisu Slezské univerzity v Opavě 

Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Řád výběrového řízení 

Slezské univerzity v Opavě s připomínkami 

Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Etický kodex Slezské 

univerzity v Opavě 

Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje II. Změnu Pravidel 

systému zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností a vnitřního 

hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností Slezské univerzity v Opavě 

s navrženou úpravou 

Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje I. Změny Volebního řádu 

Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik 

Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovil předchozí souhlas se 

jmenováním doc. RNDr. Zdeňka Kočana, Ph.D. jako člena RVH 

 

 

 

 

 

                                                                                        RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

    předseda AS SU 

 

 


